

## MINUTES OF PROCEEDINGS

THURSDAY, NOVEMBER 4, 1976

(1)

[Text]

The Standing Committee on Indian Affairs and Northern Development met at 9:45 o'clock a.m. this day for the purpose of organization.

*Members of the Committee present:* Messrs. Anderson, Andres (*Lincoln*), Brisco, Côté, Cyr, Holmes, Milne, Nielsen, Pearsall, Penner, Smith (*Churchill*), Watson and Young.

The Clerk of the Committee presided over the election of the Chairman.

Mr. Pearsall, seconded by Mr. Holmes, moved,—That Mr. Watson do take the Chair of this Committee as Chairman.

The question being put on the motion, it was agreed to.

On motion of Mr. Penner, seconded by Mr. Andres, M. Anderson was elected Vice-Chairman of the Committee.

On motion of Mr. Holmes, it was resolved,—That the Chairman, Vice-Chairman and five other members appointed by the Chairman, after the usual consultations with the Whips of the different parties do compose the Sub-Committee on Agenda and Procedure.

On motion of Mr. Brisco, it was resolved,—That the Committee print 1200 copies of its Minutes of Proceedings and Evidence.

Mr. Cyr moved,—That the Chairman be authorized to hold meetings to receive and authorize the printing of evidence when a quorum is not present provided that both Government and Official Opposition members are present.

After debate thereon, the question being put on the motion, it was agreed to.

At 10:05 o'clock a.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

THURSDAY, NOVEMBER 25, 1976

(2)

The Standing Committee on Indian Affairs and Northern Development met at 11:15 o'clock a.m. this day, the Chairman, Mr. Watson, presiding.

*Members of the Committee present:* Messrs. Andres (*Lincoln*), Brisco, Bussières, Cadieu, Côté, Cyr, Firth, Holmes, Neil, Pearsall, Penner, Smith (*Churchill*), Watson and Young.

*Appearing:* The Honourable Warren Allmand, Minister of Indian Affairs and Northern Development.

*Witnesses: From the Department of Indian Affairs and Northern Development:* Mr. Arthur Kroeger, Deputy Minister; Mr. P. C. Mackie, Assistant Deputy Minister, Indian and Eskimo Affairs; Mr. E. M. R. Cotterill, Assistant Deputy Minister, Northern Affairs Program and Mr. J. F. Fournier, Executive Director, Office of Native Claims.

The Order of Reference dated Wednesday, November 10, 1976 relating to the Supplementary Estimates (B) for the fiscal year ending March 31, 1977 being read as follows:

## PROCÈS-VERBAL

LE JEUDI 4 NOVEMBRE 1976

(1)

[Traduction]

Le Comité permanent des affaires indiennes et du développement du Nord canadien tient aujourd'hui à 9 h 45 sa séance d'organisation.

*Membres du Comité présents:* MM. Anderson, Andres (*Lincoln*), Brisco, Côté, Cyr, Holmes, Milne, Nielsen, Pearsall, Penner, Smith (*Churchill*), Watson et Young.

Le greffier du Comité préside à l'élection du président.

M. Pearsall, appuyé par M. Holmes, propose que M. Watson soit nommé président du Comité.

La motion, mise aux voix, est adoptée.

Sur motion de M. Penner, appuyé par M. Andres, M. Anderson est élu vice-président du Comité.

Sur motion de M. Holmes, il est décidé,—Que le président, le vice-président et 5 autres membres nommés par le président, après les consultations habituelles avec les Whips des différents partis, forment le sous-comité du programme et de la procédure.

Sur motion de M. Brisco, il est décidé,—Que le Comité fasse imprimer 1200 exemplaires de ses procès-verbaux et témoignages.

M. Cyr propose,—Que le président soit autorisé à tenir des séances pour recevoir et autoriser l'impression des témoignages, à défaut de quorum, pourvu que des membres du gouvernement et de l'Opposition officielle soient présents.

Après débat, la motion, mise au voix, est adoptée.

A 10 h 05 le Comité suspend ses travaux jusqu'à nouvelle convocation du président.

LE JEUDI 25 NOVEMBRE 1976

(2)

Le Comité permanent des affaires indiennes et du développement du Nord Canadien se réunit aujourd'hui à 11 h 15 sous la présidence de M. Watson (président).

*Membres du Comité présents:* MM. Andres (*Lincoln*), Brisco, Bussières, Cadieu, Côté, Cyr, Firth, Holmes, Neil, Pearsall, Penner, Smith (*Churchill*), Watson et Young.

*Comparait:* L'honorable Warren Allmand, ministre des Affaires indiennes et du Nord canadien.

*Témoins: Du ministère des Affaires indiennes et Nord canadien:* M. Arthur Kroeger, sous-ministre; M. P. C. Mackie, sous-ministre adjoint, Affaires indiennes et esquimaudes; M. E. M. R. Cotterill, sous-ministre adjoint, Programme des affaires du Nord et M. J. F. Fournier, Directeur délégué, Bureau des revendications des Autochtones.

Lecture est faite de l'ordre de renvoi suivant du mercredi 10 novembre 1976, portant sur le Budget supplémentaire (B) pour l'année financière se terminant le 31 mars 1977: